
 
 
 
 
ИНФОРМАЦИЈА СА 15 СЕДНИЦЕ РО СИНДИКАТА НАУКЕ 

 
 

 
Седница је  одржана у уторак, 7. октобар 2014. год., у 12 сати, у згради СССС, сала на 

петом спрату, улаз из Дечанске 14. Седницу је сазвала и њом председавала др Ђурђица Јововић, 
председница, а била су присутна 32 члана одбора. 

На седници је усвојен и разматран следећи 
 

ДНЕВНИ РЕД 
 

1. Информације са састанака одржаних у Министарству   
2. Најважније измене и допуне Закона о раду 
3. Утврђивање одлуке о спровођењу избора у Синдикату науке Србије за период 

2015.- 2020. год. 
4. Текућа питања 

 
У оквиру 1. тачке дневног реда, извештавано је о два састанка која су одржана су у Министарству 
(22. септембра и 6. октобра 2014. године) на којима су разматрана су следећа питања:  
 

Ребалансом  буџета за 2014.год нису смањена средства за науку.  
Представници Синдиката науке су предложили да се у Закон о буџету унесе измена којом 

би се зараде истраживача запослених у институтима изузеле из економске класификације 424-
специјализоване услуге и пребациле на класификацију 411- зараде. Уколико то није могуће да се 
врати одредба: „Пројектно финансирање обухвата и исплату зарада истраживачима у 
институтима који су ангажовани на пројектима“, као и да се исплата зарада врши у исто 
време када и осталим јавним службама.  

 Обезбеђена су додатна средства за ДМТ 1 (режије), која ће бити исплаћена до краја 
године. Министарство ће тражити доказе о трошењу тих средстава, а приоритети су следећи: 
плаћање пореза и доприноса, плаћање режија и враћања позајмица.  

 ДМТ2 - исплаћен остатак који мора да се потроши до краја године. 
Започиње се рад на изменама Закона о НИД, док ће се пре тога започети на изради 

Стратегије научног и технолошког развоја Републике Србије. У новој Стратегији је неопходно 
уредити приоритетне области, како би се расписао нови пројектни циклус. Стратегија би требало 
да има компоненту одрживог развоја и да буде усклађена са развојем привреде и образовања.  

Закон о високом образовању је усвојен и више нема никаквих препрека да ментор буде са 
научним звањем и запослен на институту. Преостало је да универзитети и појединачни факултети 
измене своје статуте. 



До краја ове године неће бити пријема нових сарадника на пројекте, већ само просте 
замене (научног радника који одлази у пензију може да замени млади истраживач). За следећу 
годину утврдиће се критеријуми за пријем нових младих истраживача на пројекте. 

У току је израда Закона о иновационој делатности. 
У јануару 2015. године ће бити поновна категоризација истраживача по важећим 

критеријумима, али се неће мењати постојеће категорије, већ ће послужити као показатељ стања.  
Конкурс за нови пројектни циклус треба да буде расписан у јуну 2015.године.  

Министарство ће радити на инсталацији новог информационог система. Идеја је да сваки 
истраживач има своју „личну карту“ са свим својим научним публикацијама. 

Министарство је формирало Комисију за категоризацију домаћих часописа, која је почела 
са радом. 

Још није конституисана нова Комисија за изборе у звања, јер Конференција Универзитета 
Србије још није доставила предлог за 3 члана. Преко 200 истраживача чека на ред за изборе у 
звања. 

На састанку је покренута и иницијатива за почетак преговора о колективном уговору за 
науку, затим о финансирању ове области које би омогућило приближавање европским 
стандардима, као и о иновирању нормативних аката за науку, као што су Закон о 
научноистраживачкој делатности, Правилник о изборима у звања, Закон о иновационој 
делатности, као и Правилник о акредитацији научноистраживачких организација и др. Такође је 
дискутовано о  платним групама и платним разредима. Радна група Синдиката науке је 
учествовала у радној групи за платне групе МПНТР и припремила различите предлоге који су од 
нас тражени. Став МПНТР је да по питању платних група не треба ништа мењати до краја 
пројектног циклуса. Министар Вербић је обећао да ће доћи до састанка представника Синдиката 
науке и министарке Кори Удовочки.  

Договорено је да се по свим овим питањима одрже посебни састанци са представницима 
Министарства, о чему ћемо чланове РО редовно информисати. 

И даље постоје проблеми у функционисању ЈУП-а. Током јула месеца подељени су  
поручени компјутери. Крајњи рок за поруџбину потрошног материјала је 16. новембар 2014. 
Многи чланова РО су изразили своје незадовољство, због тога што давно поручени реагенси за 
експерименте дуго касне, што онемогућава рад великог броја истраживача.  

 
2. Правни саветник Синдиката науке, Милена Миловановић, је упознала чланове РОС са 

изменама и допунама Закона о раду. 
 

3. Чланови РОС науке су усвојили одлуку Синдиката науке о одржавању избора, а 
изборни материјал је достављен председницима синдикалних организација у институтима. 

Седница је завршена у 16h. 

 
 
 


